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Intervju med Mira Fridstam, intervjuperson nr 10 

 

Projekt: Göteborg berättar 
Bandningens längd: 00:59:27 
Datum: 2018-04-19 
Intervjuare: Rolf Sossna 
Plats: Hemma hos Mira i Hammarkullen 
Tid: 10.00 – 11.00 
 
 
Intervju med Mira Fridstam 

Bandningen börjar 
 
Intervjuare [00:00:02]: Hallå, hallå, säg något. 
 
Talare [00:00:03]: Hej. 
 
Intervjuare [00:00:03]: Ja men bra tack då kör vi. Jo vi börjar med det formella, vad heter du? 
 
Talare [00:00:11]: Jag heter Mira Fridstam. 
 
Intervjuare [00:00:13]: Och var bor du? 
 
Talare [00:00:15]: Jag bor i Hammarkullen, Bredfjällsgatan. 
 
Intervjuare [00:00:18]: Hur gammal är du? 
 
Talare [00:00:19]: Jag är 33 år gammal och är gift och har två barn. 
 
Intervjuare [00:00:23]: Var är du född? 
 
Talare [00:00:24]: Jag är född i Jerusalem. 
 
Intervjuare [00:00:27]: Och vad arbetar du med eller yrke? 
 
Talare [00:00:30]: Just nu är jag mammaledig men jag har jobbat som undersköterska och 
innan dess jobbade jag som etableringslots och jobbcoach. 
 
Intervjuare [00:00:38]: Okej tack, ja kan du berätta någonting om var vi sitter? 
 
Talare [00:00:45]: [Barn skriker] [skrattar] Ja vi sitter i köket vid en liten husmus här, nej men 
vi sitter i Hammarkullen... 
 
Intervjuare [00:00:52]: Ja. 
 
Talare [00:00:53]: ... och jag har bott i Hammarkullen i snart 12 år och jag tycker att 
Hammarkullen är en av de finaste platser, det är fullt med olika kultur, olika folk från runt i 
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hela världen så att ja jag tycker att vi bor i ett väldigt intressant område. 
 
Intervjuare [00:01:16]: Men du har bott här i 12 år, kom du direkt hit när du kom till Sverige? 
 
Talare [00:01:21]: Jag bodde i Gårdsten i två månader. 
 
Intervjuare [00:01:24]: Två månader? 
 
Talare [00:01:26]: Och sen flyttade jag direkt till Hammarkullen. 
 
Intervjuare [00:01:27]: Aha. 
 
Talare [00:01:29]: Och bodde lite runt i Hammarkullen först bodde jag i Branddammsbacken  
i ett radhus i nästan två år och sen flyttade jag till Sandeslätt, andrahandskontrakt, och sen 
efter det fick jag en egen lägenhet vid Hammarkulletorget och nyligen flyttade vi till 
Bredfjällsgatan för vi behövde en större lägenhet. 
 
Intervjuare [00:01:51]: Jaha. 
 
Talare [00:01:52]: Så det var i augusti förra året som vi flyttade till Bredfjällsgatan. 
 
Intervjuare [00:01:56]: Hammarkullen har jag förstått har väldigt olika bebyggelser, olika 
områden. 
 
Talare [00:02:01]: Ja det finns olika områden i Hammarkullen och det är delat, vi har 
Hammarkulletorget som är stor och många lägenheter som är där, vi har Sandeslätt som är 
delat i tre delar, stora gården, lilla gården och mellangården, så har vi Bredfjällsgatan och 
Gropens gård. 
 
Intervjuare [00:02:21]: Jaha. 
 
Talare [00:02:23]: Och så ja det är fullt med folk och sen finns det andra sidan av 
Hammarkullen där det är villaområde. 
 
Intervjuare [00:02:31]: Det finns villor här också? 
 
Talare [00:02:33]: Ja på andra sidan det är Vättlefjäll tror jag det heter där och det är 
villaområde där och så finns det Hammarkroken och Sandeslättskroken, Branddammsbacken 
där är det också typ radhus. 
 
Intervjuare [00:02:51]: Är det stor skillnad på de här områdena? 
 
Talare [00:02:55]: Ja jag tycker det faktiskt det är stor skillnad ifrån gata till gata i 
Hammarkullen, typ där i Hammarkroken och Sandeslättskroken... 
 
Intervjuare [00:03:09]: Ja. 
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Talare [00:03:10]: ... och Branddammsbacken, det är folk som bor där som mer typ, folk som 
har jobb, bättre ekonomi, lite lugnare... 
 
Intervjuare [00:03:22]: Okej. 
 
Talare [00:03:23]: Inte så stökigt som [skrattar] det är runt lite grann så här. Jag tycker att 
Sandeslätt är jättefint och väldigt rent och fint och folk som bor där är rädda om området... 
 
Intervjuare [00:03:38]: Okej. 
 
Talare [00:03:39]: ... och det märks väldigt tydligt. På torget har det blivit lite stökigare där 
jag bodde förut men det var väldigt fint ändå det var mycket bra, jag trivdes väldigt bra att 
bo där och jag tycker att Bostadsbolaget gör ett väldigt, väldigt bra jobb. Bredfjällsgatan, ja 
vad ska jag säga? Ibland jag känner att jag har ångrat mig att jag har flyttat till 
Bredfjällsgatan... [skrattar] 
 
Intervjuare [00:04:05]: Okej. 
 
Talare [00:04:06]: ... för att det är så stökigt, folk kastar skräp utanför entrédörren, folk är 
inte så rädda om området. Vi har jättemånga aktiviteter, jag sitter i hyresgästföreningens 
styrelse nu så vi försöker vårt bästa att göra en ändring här i Bredfjällsgatan och Gropens 
gård, vi har börjat med det vi har lite trapphusdialoger som vi har gått och pratat med folk. 
 
Intervjuare [00:04:38]: Det verkar vara mycket föreningar och aktiviteter? 
 
Talare [00:04:41]: Ja jättemycket, det finns jättemånga aktiviteter, vi har ett aktivitetshus nu 
här i Hammarkullen och de har så många lokaler där folk kan hyra eller de kan boka lokal och 
det är gratis, man kan boka lokal och ha olika aktiviteter och så finns det massvis med olika 
föreningar typ kvinnoföreningar, det finns somaliska föreningar jag tror det är tre olika 
somaliska eller fyra till och med olika somaliska föreningar i Hammarkullen och så finns det 
typ Mixgården och parklek, så finns det öppna förskola i närheten, medborgarkontor, 
bibliotek, vi har fått ett jättefint bibliotek i Hammarkullen nu, jättestort och fint. 
 
Intervjuare [00:05:31]: Ja ja. 
 
Talare [00:05:33]: Jag brukar gå dit och studera faktiskt på vardagar på morgonen för det är 
väldigt lugnt och fint, trevliga personal tycker jag, så finns det Hammarhus äldreboende där, 
så har vi olika affärer typ på torget, det finns en livsmedelsaffär som är mest orientalisk mat 
och grönsaker... 
 
Intervjuare [00:05:58]: Okej. 
 
Talare [00:05:59]: .. och frukt och så finns det en centrum, en affär som heter Centrum som 
säljer också lite mer godis och lite mjölk och sådant. 
 
Intervjuare [00:06:11]: För Hammarkullen har tydligen gått igenom olika faser och under en 
period var det lite ödsligt och affärerna stängde och sådär men det verkar som att det har 
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levt upp igen. 
 
Talare [00:06:20]: Ja men det fattas fortfarande tycker jag lite mer, vi behöver lite mer typ 
jag önskar att vi haft en vårdcentral här eller en, apoteket typ för jag vet att det fanns förut 
och det blir att vi som bor i Hammarkullen vi måste ta oss till Angered eller till Hjällbo för att 
köpa medicin eller besöka läkare och jag tycker att det bor tillräckligt många i Hammarkullen 
så vi borde ha eget vårdcentral. 
 
Intervjuare [00:06:48]: Ja. 
 
Talare [00:06:49]: Och sen det fanns också olika affärer jag vet att det fanns en ICA affär, 
Willys. 
 
Intervjuare [00:06:54]: Ja just det. 
 
Talare [00:06:55]: Som har öppnat här och stängt och sen fanns det en jättestor orientalisk 
livsmedelsaffär som har också stängts ner och det är på grund av att det har inte fungerat så 
bra och jag tror inte att någon av de stora affärerna vill investera i Hammarkullen typ som 
ICA eller Willys, det känns som att det inte vill investera längre. 
 
Intervjuare [00:07:16]: Är det Angereds centrum som gäller då? 
 
Talare [00:07:17]: Angered centrum som gäller. 
 
Intervjuare [00:07:18]: För där finns väl också Lidl och andra? 
 
Talare [00:07:20]: Det finns Lidl, Netto, ICA Maxi, Edels tror jag något ja så att... 
 
Intervjuare [00:07:28]: Är det dit ni åker om ni ska in till stan så att säga eller är det city 
centrum inne i stan eller är det Angered som känns som... 
 
Talare [00:07:36]: Ja det är Angered som är centrum, det är Angered, jag brukar alltid handla 
i Angered. ICA Maxi har allt så man behöver inte åka någon annan stans för att handla. 
Ibland jag handlar på ICA i Hjällbo när jag är på väg från typ vårdcentralen eller BVC så 
handlar jag i Hjällbo för de har också ICA där och så har de lite andra affärer, men ofta 
handlar vi i Maxi och om jag ska storhandla så åker jag till Willys i Gamlestaden. 
 
Intervjuare [00:08:11]: I Gamlestaden jaha. 
 
Talare [00:08:12]: Där åker man eller jag brukar storhandla där ibland så att... 
 
Intervjuare [00:08:18]: För det var en tjej som jag intervjuade som bor här faktiskt på 
Bredfjällsgatan också och hon trivs väldigt bra hon sa jag åker inte in till stan om jag inte 
måste utan här finns allting och det var Angered centrum hon åkte till också för där finns Blå 
Stället och kultur och sådär. 
 
Talare [00:08:36]: Ja men det är sant jag är nästan aldrig i stan faktiskt. 
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Intervjuare [00:08:39]: Nej. 
 
Talare [00:08:39]: Det är väldigt sällan som jag åker till stan, jag åker bara om det är något 
ärende som jag har i stan. För det finns jättebra affärer i Angereds centrum, det finns 
klädaffärer, det finns Kappahl, Lindex, det finns andra affärer så jag tycker inte att man 
behöver åka till stan för att handla men ibland känns det som, ja kul att åka till stan och fika 
typ så att man gör annat. Vi har ett väldigt bra café här i Hammarkullen som har blivit så 
populärt, väldigt god mat, bra priser och den är ofta väldigt besökt nu. 
 
Intervjuare [00:09:17]: Är det den som ligger under Folkets hus? 
 
Talare [00:09:19]: Ja det är den som ligger under Folkets hus. 
 
Intervjuare [00:09:20]: Ja, ja, ja. 
 
Talare [00:09:22]: Det är jättemånga som är där och brukar äta lunch de har väldigt blandad 
mat i caféet, somalisk mat och svensk mat och så olika jag tror de hade en kurdisk tjej som 
lagade också så här kurdisk mat så det var blandat. 
 
Intervjuare [00:09:38]: Det känns över huvud taget om man tittar på väggmålningar och 
alltså det känns som en nystart på något vis. 
 
Talare [00:09:44]: Ja och jag tycker att staden och andra investerar väldigt, väldigt mycket i 
Hammarkullen så vi får jättefint jag menar snart är det karneval och man ser att de har 
börjat med att förbereda för karnevalen och det brukar vi längta fram till karnevalen för det 
är så fint plus att de här målningarna har gjort att Hammarkullen har blivit lite mer livligt så 
man är glad när man ser sådana här fina målningar, fina färger, glada, färgglada, så jag 
brukar säga att vi har en färgglad Hammarkullen för det är målningar överallt och det är fint. 
 
Intervjuare [00:10:25]: Nej för jag tänker på Jensens bilder de är väldigt svartvita och grå och 
murriga av betongen och detta och nu har man liksom satt färg på det. 
 
Talare [00:10:34]: Ja och det är vackert och gör väldigt stor skillnad. 
 
Intervjuare [00:10:37]: Det gör det ja? 
 
Talare [00:10:38]: Jag menar för mig jag sitter i mitt kök nu och så ser jag en av de finaste 
målningarna här huset mitt emot mig och man blir glad bara av att se så här fina glada färger 
speciellt när det är mörkt ute, vinter, kallt och så ser man det här så får man värme, det 
känns så här varmt i hjärtat. 
 
Intervjuare [00:10:58]: Folk pratar också om att det är väldigt mycket vacker natur 
runtikring. 
 
Talare [00:11:01]: Ja det har vi, man, jag vi brukar ta långa promenader i skogen, vi har 
väldigt fina platser, typ vi har, Hammarkullen ligger högt och då kan man i den skogen som 
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jag har mitt emot mig då klättrar man upp lite grann för att komma in och så ser man helt 
annorlunda, man ser Hammarkullen från ett helt annat håll och så finns det en annan skog 
på andra sidan Hammarkullen där man promenerar hela vägen till Angered och där är 
jättevackert också, väldigt fin gångväg. 
 
Intervjuare [00:11:35]: Lärjeån och det ja. 
 
Talare [00:11:38]: Ja och då kan man cykla också runt Hammarkullen, det är väldigt fint plus 
att vi har väldigt fina lekplatser och grillplatser. 
 
Intervjuare [00:11:49]: Är det mycket folk som är ute på gårdarna på somrarna och grillar 
och? 
 
Talare [00:11:53]: Ja ja redan nu är det jättemånga, igår det var mer än 100 barn på 
lekplatsen. 
 
Intervjuare [00:11:59]: Oj, oj. 
 
Talare [00:12:00]: Det var fullt, riktigt, det fanns inga platser att sitta så jag fick stå med 
vagnen och titta på min son när han lekte. 
 
Intervjuare [00:12:07]: Oj [skrattar]. 
 
Talare [00:12:07]: Det var fullt och så parkleken brukar ha lite så här grillning ibland under 
sommaren så de grillar korv och barn får leka och äta lite gott och vara ute, men ofta på 
sommaren när folk är ute och grillar och det är det som är bra med Hammarkullen jag tycker 
att det är lätt att få kontakt med folk. 
 
Intervjuare [00:12:28]: Jaha. 
 
Talare [00:12:29]: Folk är jättesociala och söker kontakt med varandra och det blir väldigt 
lätt att två familjer som sitter typ så här 50 meter från varandra blir vänner på samma gång 
de träffas så här första gången och så sitter de och grillar ihop och det tycker jag är väldigt 
fint för vi kommer från en sådan kultur där folk är väldigt sociala mellan oss den kulturen. 
 
Intervjuare [00:12:52]: Men det är väldigt många kulturer? 
 
Talare [00:12:54]: Det är väldigt, väldigt många. 
 
Intervjuare [00:12:55]: Och det är ganska stor skillnad på dem om jag har förstått? 
 
Talare [00:12:57]: Ja det är sant men den social biten jag tycker att alla nästan samma folk 
söker social kontakt, jag tror mest folk som har kommit från deras hemländer och har flyttat 
hit och känner sig ensamma de söker kontakt med andra och det blir att man träffas mest 
under sommaren för... 
 
Intervjuare [00:13:25]: Ute då? 
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Talare [00:13:26]: Ute och jag tycker eftersom vi har barn vi får mycket lättare kontakt med 
andra som har barn. 
 
Intervjuare [00:13:32]: Det är sant. 
 
Talare [00:13:32]: Och det bli så här vi har träffat folk ute som vi har blivit vänner med till 
och med så vi besöker varandra nu och jag tycker att det är väldigt fint. Många flyttar till 
Hammarkullen direkt när de kommer till Sverige och det är på grund av att de söker sig själva 
in i  Hammarkullen deras kultur för du vet jag kommer typ ifrån Somalia, jag vet att det finns 
andra somalier som finns i Hammarkullen, där har jag möjlighet att komma in i samhället, 
där har jag möjlighet att träffa folk och ha vänner och det är därför som de flyttar hit, så det 
är många från San Salvador som bor här också... 
 
Intervjuare [00:14:14]: Det har kommit olika genom åren har jag förstått. 
 
Talare [00:14:16]: Ja det är olika, just nu tycker jag att det är mest somalier som bor i 
Hammarkullen. 
 
Intervjuare [00:14:21]: Somalier ja för det var mycket latinamerikaner och... 
 
Talare [00:14:24]: Ja det finns en del latinamerikaner men de har börjat flytta nu så många 
av dem söker lägenheter i stan för ja, de är inte så glada nu för det här ryktet som 
Hammarkullen har fått och jag har märkt att folk skäms över att säga att de bor i 
Hammarkullen. 
 
Intervjuare [00:14:44]: De har de alltid gjort. 
 
Talare [00:14:46]: Ja och jag tycker att folk brukar fråga mig var bor du och så säger jag 
Hammarkullen, oj vad gör du där? 
 
Intervjuare [00:14:51]: Ja just det. 
 
Talare [00:14:52]: Och jag bara jag trivs väldigt bra där. 
 
Intervjuare [00:14:54]: [Skrattar]. 
 
Talare [00:14:55]: Jag är glad att bo i Hammarkullen, jag tycker om området, jag känner mig 
trygg i Hammarkullen. Jag känner nästan alla som bor här för man får lätt kontakt och jag har 
inget emot att, ja men det finns inget som, det är inte så farligt som folk tror, och jag har 
faktiskt läst en artikel nyligen som det står att mesta anmälda brott i Göteborg är i centrum 
så att och det är inte Hammarkullen, Hammarkullen är inte centrum så Linnégatan, Avenyn, 
där i centrum det är mest brott så det är inte lika farligt som folk tror. 
 
Intervjuare [00:15:37]: För det finns ju problem och kriminalitet och sådant men det är 
ingenting som du märker? 
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Talare [00:15:41]: Ja men det finns överallt jag menar det finns överallt, det finns i 
Hammarkullen som det finns i Linnégatan, det har blivit, jag tycker att det har blivit så här i 
Hammarkullen på grund av segregation att många svenskar som har flyttat till andra platser 
och det blir mer och mer invandrare som bor i området men nu jag har märkt att jättemånga 
unga svenska par med barn som flyttar in i Hammarkullen. 
 
Intervjuare [00:16:11]: Okej. 
 
Talare [00:16:13]: Och jag har fått väldigt bra kontakter med dem vi träffas på öppna 
förskolan, vi träffas på parkleken, vi träffas när vi har olika aktiviteter. Just nu har vi såhär 
gröna Hammarkullen där vi odlar tillsammans och då får man väldigt goda frukter och 
grönsaker under sommaren som man går och plockar när man sitter och grillar så vi har olika 
aktiviteter och så träffas man och det är många, många som flyttar hit. 
 
Intervjuare [00:16:43]: Men det är intressant för förr förstod jag det som att så fort man 
kunde så flyttade man härifrån och nu flyttar man hit. 
 
Talare [00:16:49]: Ja folk flyttar hit. 
 
Intervjuare [00:16:51]: Varför då? 
 
Talare [00:16:52]: Olika, jag tror att en del på grund av arbete, en del på grund av att de har 
fått ett erbjudande på lägenhet i Hammarkullen och en del för att de vill göra skillnad i 
området för de har en vision för Hammarkullen och tycker att, som älskar typ invandrare och 
tycker om att vara här i området och vill göra skillnad så att det är olika men alla trivs bra 
här. Ingen, jag menar jag har bott här i 12 år och jag har aldrig råkat på något brott. 
 
Intervjuare [00:17:32]: Aldrig? 
 
Talare [00:17:32]: Aldrig, jag har aldrig träffat någon som har varit elak mot mig eller har 
gjort något, jag har aldrig bråkat med någon här. 
 
Intervjuare [00:17:41]: Och det är ingenstans du är rädd för att gå? 
 
Talare [00:17:42]: Nej jag är inte rädd för någonting här i Hammarkullen faktiskt jag känner 
mig trygg. Jag är lite mer rädd att vara i stan sent på kvällen tycker jag... 
 
Intervjuare [00:17:50]: Ja, ja [skrattar]. 
 
Talare [00:17:50]: ... för att man vet aldrig vem man träffar, men här i Hammarkullen man 
vet vilka som är ute, ungdomarna som är ute man känner igen dem. Jag känner deras familj 
och så här och så länge man har inget med dem att göra de stör inte så att jag brukar åka 
och simma två gånger i veckan, på måndagar kommer jag hem sent för jag simmar och dyker 
i Åkered och det tar långt tid för mig att komma hem så jag är inte hemma förrän halv tio på 
kvällen men jag är aldrig rädd. Jag brukar bara gå från spårvagnshållplatsen hem och känner 
mig trygg, inget problem. 
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Intervjuare [00:18:37]: Du pratade om de här föreningarna och så det var någon som sa att å 
ena sida så skapar det en samhörighet, en hemkänsla att man har detta och samtidigt så är 
det också en avskärmning då, så att det är både och, det är både att här är vi och där är dom, 
har du märkt någonting av det eller hur tänker du kring det? 
 
Talare [00:18:54]: Ja det är olika, jag menar det beror på vem som har föreningen vilka folk, 
slags folk, för det finns vissa folk som är, de isolerar sig själva och då är det svårt att komma 
in så det blir bara det här är vår förening ingen annan får vara med och det tycker jag att det 
är, jag menar alla har rättighet att ha egna föreningar men det hade varit mycket roligare typ 
för andra att kunna komma in för man är rik på andra kulturer också inte bara sin egen 
kultur. Det finns typ ett exempel den unga somaliska killföreningen som träffas varje kväll 
här och de har fått en lokal i aktivitetshuset här och så träffas de varje kväll och jag tycker att 
det är bara de unga somalier som träffar, man ser aldrig en arab med dem eller en kurd och 
jag tycker att det hade varit mycket bättre om de hade kunnat ta emot andra unga killar så 
att det hade blivit mer socialt, mer kulturell blandning. 
 
Intervjuare [00:20:09]: Men det kanske måste till någonting som du säger barnen i sandlådan 
eller att man spelar fotboll eller att man har ett intresse som inte bara är etniskt utan för att 
man gillar att spela fotboll till exempel eller... 
 
Talare [00:20:25]: Men det finns olika aktiviteter här i Hammarkullen det finns 
innebandyklubb som spelar innebandy och så finns det en, jag träffar typ varje kväll så finns 
det flera killar som spelar fotboll varje kväll. 
 
Intervjuare [00:20:41]: Är det mer blandat då? 
 
Talare [00:20:43]: Det är blandat eller ja kanske, jag hör att de pratar arabiska för det mesta 
[skrattar]. 
 
Intervjuare [00:20:49]: Men arabiska är ganska stort i och för sig. 
 
Talare [00:20:50]: Det är stort men jag tror att det är många från Syrien som spelar fotboll 
men det finns olika aktiviteter, det finns Röda stugan på torget där så finns det också olika 
aktiviteter med läxhjälp. 
 
Intervjuare [00:21:07]: Jaha. 
 
Talare [00:21:08]: Som är för somalier och där det finns en lärare som heter Said som brukar 
hjälpa somalier med språket och med matte och så här och så finns det gamla somaliska 
män som brukar, pensionärer, som brukar träffas i Röda stugan och de spelar schack och lite 
så här. 
 
Intervjuare [00:21:30]: Man pratar ju om att Göteborg är en väldigt segregerad stad hur 
tänker du, hur ser du på det? 
 
Talare [00:21:38]: Jag tycker att det är sant. 
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Intervjuare [00:21:38]: Det är sant? 
 
Talare [00:21:39]: Det är sant för att som jag sa i början att folk söker den sociala biten när 
de flyttar hit de flyttar från krig, de mår inte bra, det är mycket nytt, de ska börja från noll 
typ och så de söker tryggheten hos sina egna folk och då blir det att typ ja om det är en arab 
till exempel som har flyttat från Irak och du vet att det är många från Irak som bor i Gårdsten 
då går jag och söker mig dit för det är lättare för mig att komma in bland mitt eget folk. 
 
Intervjuare [00:22:18]: Ja förståeligt. 
 
Talare [00:22:19]: Ja och då mår man bättre, man försöker göra sitt bästa med att komma in 
i samhället, ibland blir det att man bara hamnar i en viss grupp där man kan inte komma ur 
och då blir det segregation. Jag tycker att staden borde satsa mer på att nykomna ska få lite 
så här utbildning och ut i arbetet då blir det mycket bättre för att när folk går på etablerings, 
vad heter det? De får pengar från Arbetsförmedlingen när de har varit, under två år, deras 
första två år och då blir det efter det de har inte kommit någonstans. Det blir att de söker 
socialbidrag och så hamnar man i den här cirkeln, man kommer aldrig ur den, det blir bara 
att den går runt och runt och runt. Men jag tycker att det borde finnas lite andra planer, hur 
kan vi få folk att komma in i arbete och studier? Det behövs väldigt mycket, jag tycker att 
Göteborgs stad borde satsa på det. 
 
Intervjuare [00:23:28]: Det handlar om att bryta de här cirklarna och göra en blandning. 
 
Talare [00:23:33]: Ja göra en blandning och försöka hitta arbetsplatser för folk som kommer 
från andra länder är vana vid att jobba, de har jobbat hela sitt liv och det blir att de kommer 
hit och bara, ja men jag kan få pengar när jag inte gör någonting och det blir, varför ska jag 
jobba när jag får nästan lika mycket? 
 
Intervjuare [00:23:51]: Är det för lite krav? 
 
Talare [00:23:53]: Ja det är för lite krav och det är för lite, jag tror inte att folk har fattat hur 
det funkar här i Sverige för de här folk som får socialbidrag de förstår inte att det här är våra 
skattepengar och att vi skulle kunna använda pengarna för någonting annat bättre. Jag tror 
att de tror att Sverige är ett väldigt rikt land... 
 
Intervjuare [00:24:19]: Det finns hur mycket som helst? 
 
Talare [00:24:20]: Ja det finns hur mycket som helst, de förstår inte vad är det, ja vad är det 
som är dåligt med att jättemånga får socialbidrag och jag tycker att det borde bli lite mer 
utbildning, lite mer information om hur det svenska samhället fungerar. 
 
Intervjuare [00:24:40]: Intressant. 
 
Talare [00:24:40]: Och rättigheter och skyldigheter. 
 
Intervjuare [00:24:43]: De hänger ihop ja. 
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Talare [00:24:45]: Allt hänger ihop och så jag själv tycker att man mår mycket, mycket bättre 
när man är ute och jobbar eller studerar och det blir att den här personen kostar mycket 
mindre när man mår psykiskt bättre, fysiskt bättre, för när man är hemma och orolig och får 
typ socialbidrag mycket krav på sig med att söka arbete, söka arbete och det blir så här de 
kostar staden mycket, många är sjukskrivna. 
 
Intervjuare [00:25:13]: Och mår dåligt? 
 
Talare [00:25:14]: Och mår dåligt och det är på grund av allt för de vet inte hur de ska bete 
sig här i ett nytt samhälle så det fattas mycket information. 
 
Intervjuare [00:25:24]: Hur var det för dig att komma hit till Sverige då? 
 
Talare [00:25:26]: Jaaa… 
 
Intervjuare [00:25:27]: Varför kom du hit? 
 
Talare [00:25:32]: Ja jag tyckte att det var lite svårt att bo i hemlandet, det var mycket krig, 
det var andra skäl för det, det vill jag inte... 
 
Intervjuare [00:25:40]: Nej. 
 
Talare [00:25:43]: Men mest jag tyckte att, jag ville, jag kom hit, jag var ung när jag kom till 
Sverige, jag var 21 år och så jag tänkte att jag ville ut och testa något nytt. Sverige var inte i 
mina tankar, jag kunde inget som Sverige, det enda som jag kunde om Sverige det var att det 
ligger i Europa och det är ett kallt land. 
 
Intervjuare [00:26:00]: [Skrattar]. 
 
Talare [00:26:01]: Och det vill jag inte och så har jag tänkt att jag hade kompisar som bodde i 
Norge så tanken var att jag ska till Norge och få hjälp av mina kompisar och bo där men sen 
det blev att jag hamnade i Sverige och det var, jag är troende, jag tror på Gud och jag tror att 
Gud  hade planer för mig i Sverige. 
 
Intervjuare [00:26:24]: Jaha. 
 
Talare [00:26:25]: Så jag kom hit och träffade, först bodde jag hos en irakisk familj som jag 
kände, jag bodde hos dem i två månader och sen flyttade jag till en annan svensk familj, ett 
svenskt par, ett gammalt svenskt par som inte hade några barn och så träffade jag dem i 
Sandeslätts kristna församlingen där och så fick jag ett rum hos dem i Branddammsbacken 
och bodde där två år och hade bästa tiden hos dem. Jag har väldigt bra kontakt med dem 
fortfarande, jag går i samma församling så vi träffas ofta och sådär. 
 
Intervjuare [00:26:57]: Så där fanns en berörelsepunkt på det sättet då? 
 
Talare [00:26:59]: Ja och så jag kände direkt jag kom till Sverige när jag träffade den här 
Sandeslätt kristna församlingen folk där jag kände att jag hade fått en stor familj. 
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Intervjuare [00:27:10]: Jaha. 
 
Talare [00:27:11]: Jag kände mig så välkommen, så älskad, jag var så ung, jag fick väldigt 
mycket hjälp, skaffade arbete direkt. Jag var klar med SFI på mindre än tre månader. 
 
Intervjuare [00:27:22]: Oj. 
 
Talare [00:27:23]: Och så började jag jobba och studera så jag var klar med svenskan väldigt 
fort och ja skaffade ett arbete. Jag älskar att laga mat det är min hobby så jag jobbade i 
restaurang och café en hel del och så 2012 jag och två killar startade ett företag... 
 
Intervjuare [00:27:47]: Oj. 
 
Talare [00:27:48]: ... som heter Vidarebemanning. 
 
Intervjuare [00:27:50]: Vad gjorde ni? 
 
Talare [00:27:51]: Och där jobbade vi mycket med, som etableringslots och jobbcoach. Vi 
lotsade nyanlända in i samhället, vi hjälpte dem med detta men så blev det lite problem med 
Arbetsförmedlingen, det är många som har utnyttjat projektet fel så det blev mycket stök 
med det och till slut var Arbetsförmedlingen tvungna att lägga ner hela projektet. 
 
Intervjuare [00:28:16]: Jaha. 
 
Talare [00:28:17]: Ja och då blev vi, ja så det blev inget jobb efter det men jag tyckte att det 
var väldigt, väldigt bra jobb vi gjorde. I företaget vi fick jättemånga ut i arbete och vi sökte 
kontakter hos olika företag och stora företag som var villiga att ta emot nykomna och ge 
dem ett arbete först provanställning och sen de som fungerade bra fick en fast så vi gjorde 
ett bra jobb faktiskt med detta. 
 
Intervjuare [00:28:45]: Det känns som att det behövs någon slags mellanhand då alltså att... 
 
Talare [00:28:47]: Ja vi var en mellanhand mellan företaget och de bara sa en kontakt som är 
bron mellan arbetet och de som är nykomna och det var väldigt, väldigt bra många som var 
glada och nöjda. 
 
Intervjuare [00:29:02]: Och då hade ni liksom bra kontakt både med de arbetslösa som sökte 
jobb och med företagen då? 
 
Talare [00:29:08]: Och med företagen, Samuel och Poeja det var de som ägde företaget, de 
jobbade väldigt väldigt mycket med att få kontakter hos andra företag, arbetsgivare, de 
jobbade jättehårt med detta och fick väldigt bra kontakter och då kunde vi få folk ut i arbete 
så det handlade om kontakter. 
 
Intervjuare [00:29:32]: Men vad synd att det bara lades ner då. 
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Talare [00:29:35]: Ja det lades ner, vi fick, det var Arbetsförmedlingen som stöttade oss i 
början för vi behöver en inkomst själva också typ så här vi måste ha en inkomst så att vi 
klarar oss. Vi fick våran lön från Arbetsförmedlingen och sen blev det lite problem och så 
blev hela projektet nedlagt inte bara vårt företag utan alla andra företag. 
 
Intervjuare [00:30:04]: För jag tänker att ni hade en massa kompetens som man kunde tagit 
till vara på? 
 
Talare [00:30:07]: Ja det hade vi. 
 
Intervjuare [00:30:08]: Och byggt upp någonting det är synd att... 
 
Talare [00:30:11]: Ja men ja det är synd som du säger [skrattar] det var många som blev 
drabbade också. 
 
Intervjuare [00:30:17]: Hur ser du nu på framtiden? Du är mammaledig nu men sen när... 
 
Talare [00:30:21]: Jag har börjat, jag studerar på distans nu, jag försöker att läsa upp en 
massa betyg för jag ska söka till läkarutbildningen. 
 
Intervjuare [00:30:33]: Okej. 
 
Talare [00:30:35]: Ja så jag tror att till nästa höst så är jag klar och kan söka. 
 
Intervjuare [00:30:39]: Jaha. 
 
Talare [00:30:39]: Så jag satsar på det nu och jag läser heltid nu när jag är mammaledig så 
det är folkhögskolan här i Angered, Hammarkullen vi har folkhögskola i Hammarkullen och 
de är fantastiska de är så bra de har startat distans gymnasiekompetenskurs det är första 
gången i Sverige som är gymnasium [ord? 00:31:04] på distans och de gör ett väldigt bra 
jobb. Jag är en av de första deltagarna i den här kursen så jag läser lite grann, nu har vi 
svenska, samhällskunskap och engelska. 
 
Intervjuare [00:31:18]: Hur fungerar det att läsa på distans? 
 
Talare [00:31:21]: Jo det fungerar bra, de är nya så det blir lite så här de lär sig av oss och vi 
lär oss av dem och vi har haft möte i fredags där vi pratade lite om det. Det har gått ett par 
månader nu och de frågade hur vi tänker och tycker. Jag tycker att det är lite svårt för det är 
vanligt i Sverige på distans att när man läser så läser man bara ett ämne på distans och så 
när man är klar så tar man ett nytt eller ett till ämne men nu på distans vi har tre olika 
ämnen samtidigt så vi får alla uppgifter samtidigt. Vi måste lämna in dem samtidigt och det 
blir så jättemycket jobb tycker jag på distans så man måste lägga, ofta väljer folk att läsa på 
distans för de har inte så mycket tid att lägga på studierna, de jobbar, de har annat i livet att 
göra typ som att jag är mammaledig, jag jobbar ibland också det blir så med distans i tre 
olika kurser samtidigt det är svårt, jag tycker att det är tufft. 
 
Intervjuare [00:32:27]: Är det bara alltså via nätet, träffas man någonting också? 
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Talare [00:32:32]: Vi har, de har delat oss i basgrupper och så det finns olika uppgifter där 
det är obligatorisk att träffas i basgruppen men i min basgrupp vi brukar faktiskt träffas en 
gång i veckan. 
 
Intervjuare [00:32:43]: Jaha bor alla här då i närheten? 
 
Talare [00:32:46]: Ja de som är i min basgrupp, två tjejer bor i Hjällbo och en bor i Lövgärdet 
så vi bor i närheten av varandra och vi brukar träffas varje onsdag morgon i biblioteket här så 
skolan trodde att det skulle komma många från hela runt i hela Sverige men det blev bara 
Göteborg. 
 
Intervjuare [00:33:13]: Jaha men ni kanske kan vara ett pilotprojekt då så om det går bra så 
sprider det sig. 
 
Talare [00:33:18]: Ja jag tror att det kommer att komma i framtiden för jag ska läsa 
naturvetenskap basår nu till höst i Ljungskile och där är det många från hela Sverige som 
läser, det finns bara i Ljungskile och det är blandat, det är många från Göteborg, det är 
många från Borås, Örebro, så det är blandat i Ljungskile och jag tror att det kommer att bli 
likadant här i Hammarkullen faktiskt. 
 
Intervjuare [00:33:50]: Blandningen verkar vara en nyckel för att saker ska fungera. 
 
Talare [00:33:56]: Ja men jag tycker också att det är jättebra att ha en skola här i 
Hammarkullen. 
 
Intervjuare [00:34:01]: Ja. 
 
Talare [00:34:02]: Det är väldigt intressant och bra, det lyfter upp området tycker jag för då 
kommer, det kommer många folk från hela Göteborg till skolan, det är så blandat och det är 
bra för området. 
 
Intervjuare [00:34:17]: För annars är det väl mest karnevalen egentligen som människor 
kommer hit för inifrån stan? 
 
Talare [00:34:20]: Ja karnevalen men det har varit också lite olika besök nu från, på grund av 
de här målningarna som vi har. 
 
Intervjuare [00:34:28]: Jaha. 
 
Talare [00:34:29]: Det har varit olika grupper som har kommit hit och tittat och så vi har 
Göteborgs universitet arkitekter som har olika projekt här och då brukar det vara lite olika 
grupper från universitetet. 
 
Intervjuare [00:34:40]: Chalmers har någonting va? 
 
Talare [00:34:42]: Chalmers. 
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Intervjuare [00:34:42]: Ja just det. 
 
Talare [00:34:42]: Och så de har socionomutbildning den är här i folkets hus, de har hyrt en 
våning där och sitter där. Lasse Frick är med, han är en av de fantastiska människor tycker 
jag som satsar jättemycket. 
 
Intervjuare [00:35:02]: Vad hette han sa du? 
 
Talare [00:35:03]: Lasse Frick. 
 
Intervjuare [00:35:04]: Lasse Frick. Okej är det en av dem som har varit här länge för jag vet 
att det har gjorts genom åren... 
 
Talare [00:35:08]: Jättelänge han har gjort mycket för området, han är ute med folk och visar 
han är en sådan som vill väl för området och lyfta upp Hammarkullen så honom skulle jag 
rekommendera att du pratar med, han är en väldigt bra göteborgare [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:35:24]: Ja [skrattar]. 
 
Talare [00:35:24]: Han har mycket att berätta, bra kontakter. 
 
Intervjuare [00:35:28]: Känner du dig som en göteborgare? 
 
Talare [00:35:30]: Ja jag känner mig bara som en göteborgare. [Skrattar] Jag har varit i 
Stockholm och jag tyckte att det var så jobbigt i Stockholm det var så stressigt. Jag tycker att 
Göteborg är ett trevligt område, väldigt fin natur, den här stressen som finns i andra städer 
finns inte i Göteborg jag menar folk är inte lika stressade, folk tar sig tid jag menar om jag går 
fram till någon och frågar om en adress eller något så tar sig folk tid att förklara och prata 
däremot i Stockholm jag bara, ingen... Man bara stod där typ som att de inte ser en, vem är 
det som är där? Och jag bara oj hur ska jag kunna ta mig dit jag vill? Så det var jobbigt i 
Stockholm tyckte jag men i Göteborg, jag tycker att folk är trevliga det har kommit in så 
mycket kultur i Göteborg matkulturen har förändrats mycket, folk är mer sociala jag tycker 
att det här sociala biten. Svenskar är inte rädda att få kontakt med invandrare. 
 
Intervjuare [00:36:37]: Så upplever du det? 
 
Talare [00:36:38]: Jag upplever det så här jag har väldigt lätt att få kontakt med vem som 
helst, jag är en social människa och tycker att folk är trevliga så att jag älskar Göteborg, jag 
tycker att det är väldigt fint hur det ser ut natur delen men samtidigt social delen är väldigt 
fint. 
 
Intervjuare [00:37:01]: Det känns ju som att du är en väldigt öppen människa att ta kontakt 
så att det är väl lite ömsesidigt? 
 
Talare [00:37:07]: Ja det är jag, jag är en väldigt öppen människa, jag har ett öppet hem hela 
tiden, jag är inte rädd för att bjuda folk hem till mig för första gången och det som jag tycker 
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är bra är att min man är likadan så vi i familjen är väldigt öppna och sociala både jag och min 
man och barnen. Mina barn är inte rädda för folk, jag har en son som är 3,5 år han brukar gå 
och hälsa på folk som han har aldrig träffat men då måste jag vara med så att jag har koll på 
honom men han är inte rädd för människor. 
 
Intervjuare [00:37:34]: Varifrån kommer din man? 
 
Talare [00:37:35]: Min man han är palestinier men född i Jordanien så att hans familj flyttade 
under kriget 1948. 
 
Intervjuare [00:37:47]: Men ni träffades här då? 
 
Talare [00:37:48]: Nej vi träffades via nätet faktiskt jag och min man, vi lärde känna varandra 
via nätet. 
 
Intervjuare [00:37:52]: Jaha. 
 
Talare [00:37:54]: Ett chattprogram som heter [?? 00:37:55]. Vi kände varandra åtta år innan 
vi... 
 
Intervjuare [00:38:00]: Men då var han i Sverige redan då? 
 
Talare [00:38:01]: Nej han var i Saudi Arabia och jobbade och jag var i Sverige så att då fick vi 
kontakt via nätet och så träffades vi i Jordanien för jag åkte och hälsade på min familj i 
Jerusalem varje år och han åkte från Saudi och hälsade på hans familj i Jordanien varje år så 
vi träffades under semester. Vi kände varandra åtta år innan vi gifte oss. 
 
Intervjuare [00:38:26]: Men han flyttade till Sverige för att du fanns här? 
 
Talare [00:38:28]: Ja han flyttade för att jag fanns här, han hade det väldigt bra arbete i Saudi 
[ord? 00:38:33] jobbade han som universitetslärare han är IT-ingenjör så han var, han 
jobbade som högskolelärare i Saudi och så, vi bodde i Jordanien i två år i början när vi gifte 
oss för han var lite tveksam till att flytta till Sverige, hans familj var väldigt rädda hans, min 
man har en farbror som bor i Danmark, han flyttade för 55 år sedan och min svärfar blev 
väldigt ledsen för det för det var enda bror han hade och så för honom han kände sig så 
ensam bara med en, med den enda bror som inte bor i landet [barn skriker], förlåt jag ska 
bara. 
 
Intervjuare [00:39:29]: Men när ni hade gift er då flyttade ni till Jordanien? 
 
Talare [00:39:29]: Jag flyttade till Jordanien och bodde där. 
 
Intervjuare [00:39:31]: Jaha. 
 
Talare [00:39:33]: Jag bodde där under två år men min son är född i Sverige så att när det var 
dags att föda barn så kom jag tillbaka hit. 
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Intervjuare [00:39:39]: Och då följde han med? 
 
Talare [00:39:41]: Ja han kom hit och var, då tog han semester här i Sverige och sen åkte han 
tillbaka till Jordanien och jobbade han fick väldigt bra jobb i Jordanien, jobbade som ansvarig 
för backup system inom en av de största bankerna i Jordanien så han hade ett väldigt bra 
arbete och var lite tveksam till att komma hit till Sverige och börja från början typ, men sen 
efter 1,5 år jag kunde inte göra någonting i Jordanien jag tyckte att det var så tråkigt att bo 
där, ingen natur, det är bara öken i Jordanien. 
 
Intervjuare [00:40:16]: [Skrattar]. 
 
Talare [00:40:18]: Och inga lekplatser, om man ville göra något roligt eller något socialt då 
går man till café eller restaurang eller ett sådant shoppingcenter det enda som finns att göra 
i Jordanien och jag tyckte att jag trivs inte bra jag försökte hitta jobb och där är det väldigt, 
det är väldigt, väldigt dåligt betalt. Jag hittade ett jobb, jag skulle börja jobba typ halv åtta 
varje dag till sex på kvällen så får jag runt, mindre än 3 000 kronor i månaden. 
 
Intervjuare [00:40:54]: Oj. 
 
Talare [00:40:53]: Och så kostar det 1500 att åka fram och tillbaka. 
 
Intervjuare [00:40:57]: Oj [skrattar]. 
 
Talare [00:40:57]: Och så kostar det att ha barnen på förskola där det kostar jättemycket 
eller på dagis och jag bara oj då kommer jag ligga minus 2000-3000 varje månad. 
 
Intervjuare [00:41:09]: Minus på att arbeta. 
 
Talare [00:41:10]: Ja minus på att arbeta och jag bara nej det vill jag inte göra. Jag sa till min 
man jag orkar inte bo kvar här jag känner inte mig hemma och då bestämde jag mig för att 
flytta tillbaka till Göteborg och så fick min man jobba färdigt sitt kontrakt för han hade ett 
kontrakt att han måste jobba minst i två år och så jobbade han färdigt sitt kontrakt och 
flyttade fem månader efter jag och Josef kom till Sverige. 
 
Intervjuare [00:41:40]: Trivs han lika bra som du? 
 
Talare [00:41:43]: Nej inte riktigt han är ny, han har inte bott här så länge, han har börjat 
skaffa kompisar nyligen men han kände sig så ensam i början. Det var inte så lätt för honom 
att få kontakter, han kunde inte språket och det är svårt. Det gör mycket om man inte kan 
svenska plus att han fick, min man har börjat jobba när han var 16 år första gången i livet 
började han när han var 16 år och han har jobbat hela sitt liv även under åren när han var på 
universitet och läste och när han kom hit det var svårt att hitta arbete tack och lov att hans 
betyg blev godkända, svenska VHR, så han är svensk system han är IT-ingenjör. Just nu läser 
han något som heter inbyggda system, väldigt bra ämne att jobba med så han är klar med 
det snart då vi hoppas att han kan få ett bra arbete. 
 
Intervjuare [00:42:53]: Vi har ju hört att det är många som kommer hit som har 
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yrkeskompetens som inte tas till vara. 
 
Talare [00:43:01]: Ja det är sant för att folk från andra länder satsar mycket på att studera 
just nu är det mycket folk vill vara klara med sina, högutbildade folk, välutbildade typ och då 
jag tycker att det är syns för jag känner en kille han är tandläkare och har jobbat med det 
många år i hans hemland så han har bott i Sverige tio år och har inte kunnat komplettera 
sina betyg, han har sökt varje år i snart mer än sju år, han har sökt varje år och kommer inte 
in och jag tycker att det är synd för han är en väldigt bra och duktig tandläkare och jag tycker 
att systemet borde se de här folk som har väldigt bra kompetens för väl utbildade människor 
istället han ska jobba som vaktmästare, jag menar han är tandläkare och jobbar som 
vaktmästare så Sverige tjänar inte på detta, de förlorar då har vi en extra tandläkare som 
sitter utan att ha ett arbete... 
 
Intervjuare [00:44:01]: Hur tror du att man skulle kunna göra för att ta vara på de här 
människorna... 
 
Talare [00:44:04]: Jag tycker att de borde satsa på såna intensiva kurser med svenska först 
och sen med, han är tandläkare vi testar honom och ser att han borde göra en sådan prov 
för att visa sin kunskap, jag tycker att det är viktigt. 
 
Intervjuare [00:44:24]: Någon slags provanställning? 
 
Talare [00:44:26]: Ja provanställning, öppnar vägar för dem, universitet ska ta emot honom 
om han vill komplettera sina studier jag menar varför ska han behöva söka i sju år och inte 
komma in? Och kämpa för detta? 
 
Intervjuare [00:44:40]: Det kanske behövs en större flexibilitet också att man inte är så... 
 
Talare [00:44:43]: Men samtidigt det behövs väl, systemet måste vara väldigt, väldigt 
noggrant för det är väldigt lätt att köpa betyg ifrån andra länder. Det betyder inte att alla har 
gått den här utbildningen så det måste finnas en vishet och klokhet på hur de ska göra, jag 
menar jag skulle kunna köpa ett betyg att jag är vad som helst, socionom, som kostar mig typ 
100 000 och så får jag de här betygen med mig till Sverige och visar att jag är socionom, hur 
kan systemet veta detta? Det är det som är lurigt. 
 
Intervjuare [00:45:22]: Finns det en aningslöshet hos svenskarna för det där är för mig 
fullständigt främmande att man skulle kunna köpa en examen jag har inte ens tänkt i de, 
från ett universitet, i de banorna. 
 
Talare [00:45:35]: Men jag menar de finns folk som köper högskoleprovet här [skrattar] det 
kostar 175 000 att köpa högsta betyg och de har hittat dem som har jobbat med detta nu så 
det finns i Sverige till och med, man kan köpa sina egna betyg och betala, så att det finns 
överallt det kanske inte alla är medvetna om men det finns. 
 
Intervjuare [00:45:54]: Nej jag har inte... 
 
Talare [00:45:57]: Nej men det finns jag hörde igår att de har hittat en grupp som har jobbat 
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med typ ja hjälpa folk att fuska på högskoleprovet så det finns överallt, det är därför det är 
lite lurigt också med hur Sverige ska göra, hur de ska hantera de här folk tycker jag. 
 
Intervjuare [00:46:16]: Man kanske skulle ha mer som tester då istället? 
 
Talare [00:46:18]: Ja tester och lite mer koll på folk, kan han verkligen detta han säger? Kan 
han det? Att folk som kan detta står där och ser om den här personen kan det, för det är 
väldigt svårt med hur de ska göra systemet, ja men de kan inte säga nej till alla för samtidigt 
de kan inte ta emot och tro på alla för man vet aldrig. 
 
Intervjuare [00:46:46]: Alltså det känns som att världen har kommit närmare Sverige det har 
liksom varit lite för sig själv och nu är det så att det kommer från hela världen och 
globalisering och nätet och alltihopa och lite av det som jag kan känna att vi trodde att det 
var på ett speciellt sätt det kanske bara var här och det är annorlunda i andra delar av... 
 
Talare [00:47:06]: Ja men det är det man tror alltid att här är bäst, här är jag, men det finns 
andra och så det blir så blandat och det är väldigt lätt att systemet faller på grund av den här 
tryck över för det kommer helt plötsligt flera hundra tusen invandrare som flyttade in till 
Sverige och systemet och hela landet är inte beredd på det. De tog emot de här folk men hur 
de ska hantera det här folket som har flyttat in de har ingen aning om det och det blir att 
systemet faller. 
 
Intervjuare [00:47:48]: Vad ska man göra då tror du? 
 
Talare [00:47:52]: Jag tycker att det borde finnas mera resurser satsa på mer resurser, mer 
utbildningar, utbilda svenska folk och socionomer som jobbar, Migrationsverket, 
Arbetsförmedlingen borde satsa på att skaffa mera jobb åt folk. Det borde finnas mer 
resurser helt enkelt för invandrare för det behövs, det är ett väldigt stort behov och då blir 
det att, långsiktigt så tjänar Sverige på detta, systemet, skatt, allt, att folket är ute i arbetet 
och betalar mer skatt och det som jag tycker är synd att jättemånga jobbar svart och det är 
på grund av höga arbetsgivaravgifter eller höga typ skatt, folk vill inte betala så är mycket 
skatt och arbetsgivare vill inte betala så mycket och det blir att många jobbar svart. 
 
Intervjuare [00:48:53]: Är det vanligt skulle du säga? 
 
Talare [00:48:55]: Det är vanligt, väldigt vanligt och arbetsgivarna de utnyttjar folk. Jag 
känner en arbetsgivare som betalar 30 kronor i timmen. 
 
Intervjuare [00:49:05]: Och svart då naturligtvis. 
 
Talare [00:49:06]: Svart, 30 kronor i timmen svart och så har han folk, papperslösa, 
arbetslösa som jobbar hos honom 12 timmar om dagen, åtta till åtta eller åtta till nio jobbar 
dem för 30 kronor i timmen. 
 
Intervjuare [00:49:22]: Det känns som att det växer fram ett samhälle vid sidan om eller... 
 
Talare [00:49:29]: Ja jo men det är det och det är överallt det är inte bara i Hammarkullen 
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det är överallt. Det här med att utnyttja folk som behöver arbete, utnyttja folk som behöver 
bättre ekonomi och inkomst, speciellt också med papperslösa för de har ingen inkomst, de 
har ingen annan väg, de får väldigt lite pengar av Migrationsverket och ibland om de har fått 
nej som svar de får inga inkomster alls och de är tvungna att göra vad som helst för att 
försörja sig själva och familjen och det blir att det går runt och fortsätter och fortsätter hela 
tiden och då förlorar också systemet på det, så jag tycker att Skatteverket borde tänka lite 
mer, lite till hur, de ska hantera detta speciellt med arbetsgivar... 
 
Intervjuare [00:50:19]: Det kanske är skillnad på små företag och stora. 
 
Talare [00:50:24]: Ja det är det, men det är mest jag menar stora företag de brukar ta folk 
med kompetens mest, folk som är välutbildade, små företag, små arbetsgivare det är de som 
går undan med detta mest. 
 
Intervjuare [00:50:45]: Ja. 
 
Talare [00:50:46]: Och det blir att istället för att ha tre stycken anställda på riktigt så har de 
kanske sju eller åtta stycken som är svartanställda och betalar ingen skatt och då tjänar du 
mycket mer på detta så att om man... 
 
Intervjuare [00:51:05]: Är du orolig, hur ser du på framtiden? Är du orolig för att... 
 
Talare [00:51:09]: Ja det är jag faktiskt. Jag är orolig, jag är orolig för Sverige, jag är orolig för 
systemet. Jag tycker att det har kommit mycket folk, jag är inte emot att det, jag själv är 
invandrare men jag tycker att det har kommit mycket folk ifrån krig, många som har rymt 
ifrån fängelse, mycket kriminalitet, så jag är orolig mest för att de ska komma hit och 
förstöra Sverige. Jag flyttade till Sverige för att jag vill bo i frid, jag vill bo tryggt, jag vill ha en 
bra framtid för mina barn så jag är orolig för att det inte ska bli så. Just nu det känns otryggt 
faktiskt, det känns väldigt jobbigt, jag tycker att det man vet aldrig vem man träffar här i 
Sverige och det är många som är såhär religiösa som försöker att få Sverige åt ett annat håll 
och det tycker jag att det borde vara lite mer koll hur de här... 
 
Intervjuare [00:52:23]: Du pratar om extremister? 
 
Talare [00:52:24]: Mm extremister och det gör att, jag menar jag flyttade från hemlandet på 
grund av det och jag ville inte vara, jag ville ha frihet och tro på vad jag vill, jag vill ha den 
friheten att vara mig själv och det känns att det vi är på väg att tappa detta i Sverige. 
 
Intervjuare [00:52:44]: Men om du är kristen palestinier då är du utsatt både från den 
judiska sidan och från den muslimska sidan? 
 
Talare [00:52:53]: Ja men inte på riktigt för i Palestina kristna har inte så stort problem där 
med palestinier eller muslimer de bor tillsammans, de bor nära varandra, de bor grannar, 
det var mest kriget, att det är väldigt jobbigt politiskt. Man hittar inget jobb, det är väldigt 
dålig ekonomi, det var lite andra problem i min familj, släktingar som gjorde att jag kom hit 
så det var, ja, inget har att göra med muslimer och kristna typ men här i Sverige känns det 
som att man som kristen har ingen frihet längre men muslimer har all frihet och det känns 
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som ett, men Sverige är ett kristet land och de som flyttar hit måste ha respekt för det men 
de försöker att vända Sverige till att bli ett muslimskt land med muslimsk kultur och det 
känns otryggt tycker jag. Varför ska vi ha en moské som utropar högt varför kämpar de för 
detta ens? Jag menar alla har rättighet men samtidigt man måste ha respekt för själva 
systemet tycker jag så att det borde finnas balans. 
 
Intervjuare [00:54:17]: Ja nu är vi tillbaka till rättigheter och skyldigheter igen. 
 
Talare [00:54:20]: Ja rättigheter och skyldigheter och en balans i mitten och de extremister 
borde inte känna sig välkomna hit tycker jag. Alla som och de som gör ett brott i Sverige och 
kriminalitet de borde inte stanna kvar, varför ska Sverige ge dem chans att stanna kvar och 
förstöra landet? För det sliter på systemet och landet så att jag tycker att de som har kommit 
till Sverige från andra länder och har fått uppehållstillstånd eller blivit medborgare om de gör 
ett stort brott eller nått kriminalitet eller så de borde flyttas direkt till deras hemländer 
tycker jag, då försöker vi skydda Sverige så tänker jag typ [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:55:10]: Om du fick ordna ditt liv precis som du ville hur skulle du göra då? 
 
Talare [00:55:19]: Jag skulle gärna ha ett bra jobb och min man ska få ett bra jobb också, 
mina barn ska gå i bra skolor och vi, eftersom vi är väldigt, väldigt sociala och älskar att ha 
folk hemma hos oss så skulle vi köpt ett hus med många rum, det hade vart väldigt såhär, 
med uteplats där vi har kunnat ta emot folk, ja min dröm är att ha en egen restaurang. 
 
Intervjuare [00:55:52]: Jaha. 
 
Talare [00:55:51]: Så att jag hade kunnat starta en egen restaurang, jag är jätteduktig på att 
laga mat. 
 
Intervjuare [00:55:56]: Men du skulle ju läsa till läkare? 
 
Talare [00:55:58]: Jo men det blir en hobby typ så här då kan jag ha folk som jobbar i 
restaurangen och är där och bara hjälper till så att men en restaurang har alltid också varit 
min dröm, både läkare och restaurang och jag tycker inte att det finns gränser på hur mycket 
man kan göra, jag är väldigt aktiv och har mycket energi så kanske sen när jag blir läkare jag 
startar en restaurang [skrattar] man vet aldrig. 
 
Intervjuare [00:56:23]: [Skrattar]. 
 
Talare [00:56:25]: Ja min mans dröm är att ha eget företag som IT-ingenjör och som konsult 
då skulle vi kunnat göra det, så det är mycket drömmar men jag tycker att jag skulle gärna 
vilja ha en stort projekt där man kan ta emot alla som behöver komma ut i samhället och 
arbeta, jag skulle kunna starta en projekt tycker jag så folk känner sig välkomna, folk får en 
annan syn på Sverige och systemet, mycket information, rättigheter, skyldigheter, ut i 
arbete, den här företaget vi hade Vidarebemanning jag tyckte att det var väldigt bra att 
kunna få folk ut i arbete så jag skulle också satsa på sådant här lite mer sociala aktiviteter 
som hjälper folk ut det skulle jag gjort. Vi brukar faktiskt ha lite aktiviteter här i 
Hammarkullen och jag är alltid nästan aktiv i dem, försöker locka folk att komma. På öppna 



22 
GSMArkiv:190012:10  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 10: Mira Fridstam 

förskolan när jag ser en ny mamma, så här en mamma med ett litet barn så brukar jag 
berätta om öppna förskolan verkligen, Gröna Hammarkullen jag brukar gå och berätta för 
folk speciellt när jag ser att de inte, man märker på de som är nya. Så när jag ser att det är en 
person som är ny här så brukar jag gå fram och prata med personen så att de känner sig lite 
hemma och för mig det känns som att jag har tagit det här ansvaret så jag brukar göra det. 
Berätta om olika aktiviteter vi har, gå ut till folk, berätta om rättigheter och så brukar jag 
alltid erbjuda folk hjälp. 
 
Intervjuare [00:58:02]: Det känns mer som att du bryr dig om människor? 
 
Talare [00:58:04]: Det gör jag, jag bryr mig om människor. Jag älskar människor, jag vill att 
människor ska må bra och när de mår bra då mår hela samhället bra men om en person mår 
dåligt så smittar det och då blir det många som mår dåligt och tyvärr är det många som mår 
dåligt här i Hammarkullen, många som mår psykiskt dåligt. De har tappat deras 
självförtroende, de har tappat meningen med livet och det är på grund av att de kommer hit 
nya och kan ingenting, det finns inga som kan lyfta upp dem på det sättet och det blir att 
samhället mår dåligt. Jag bryr mig om människor, jag älskar människor, jag har en vision att 
människan ska ha ett bra liv, ett tryggt liv, människan ska leva i frihet utan att vara rädd, 
utan att, jag menar vi alla behöver kämpa för olika saker men det finns så här basic som alla 
borde ha och människans rättigheter ligger mig nära hjärtat därför att jag vill kunna utföra 
att alla vet vilka rättigheter de har, man behöver inte leva i krig inom sig... 
 
Intervjuare [00:59:17]: Nej. 
 
Talare [00:59:18]: ... man ska ha det bra i Sverige. 
 
Intervjuare [00:59:20]: Vilken bra avslutning, tack. 
 
Talare [00:59:22]: Ja var så god. 
 
 
 
[bandningen slutar] 
 


